
 
 

Protokoll styrelsemöte 2025-05-07, kl 16.30, Studiefrämjandet 
Närv: Björn Abelsson, ordf    
 Ingrid Wallin     
 Birger Hjörleifsson     
 Anneli Åslund     
 Ulla Ersson  
 Lena Strand  
 Lars Fersters 
 Amanda Källgren, regionkansliet Västernorrland, via länk 

1. Mötets öppnande 
 Björn öppnade styrelsemötet med att hälsa alla välkomna. 
 

2. Fastställande av dagordning och val av sekreterare 
  Föreslagen dagordning godkändes. Sekreterare/protokollförare – Ingrid 
 
3. Protokoll från styrelsemöte, 2025 04 10 

   Protokollet från styrelsemötet godkändes och lades därefter till handlingarna.  
 

4. Rapporter 
• Klädbytardag 26.4 

Mycket personal men lite folk. Ca 100 plagg bytte ägare. Många tyckte att 
klädbytardagen var dåligt annonserad. 

• ”Naturskydd på påsklovet”, 23 el 24 april Biblioteket har efterfrågat vår 
medverkan, men aktiviteten uteblev. 

• Föreläsning om Brunkullan, 27.4, Kyrkans hus, Botaniska föreningen, 
Anneli och Ulla deltog. Föreläsningen handlade om Jämtlands alla växter, 
en förberedelse för exkursionen den 30 juni (se nedan) 

• Grodexkursion i Grodtjärn, mellan Nacksta och Sidsjön - Björn 
Exkursionen kunde inte bli ställdes in pga avsaknad av grodor. 

• Fågelskådningens dag, i Ångesjön 
Anneli deltog tillsammans med 8 övriga. Ca 30 olika arter visade upp sig. 

• Vindkraft på Storåsen 
Ansökan om en vindkraftspark på Storåsen har idag blivit godkänd, ett 
projekt som påbörjades 2020. Den nya vindkraftsparken kommer att ligga i 
anslutning till det redan befintliga området, en utökning mot 
Hälsingegränsen. Oklart om beslutet kommer att överklagas - innan 24 
juni. Naturskyddsföreningen har inte gjort någon skrivelse i ärendet. 
Naturskyddsföreningen är i grunden positiv till vindkraft under förutsättning 
att det först har behandlats och tagits med i kommunens ÖP och att man 
där tagit hänsyn till skyddsvärda naturområden. Naturskyddsföreningen 
bevakar främst naturvärdena. Det är tänkt att 24 verk ska byggas. 
För större tyngd i skrivelser och remissvar bör vi hålla en god 
kommunikationen med kansliet i frågor av lite större art, kommunikation åt 
båda hållen, när vi får vetskap om ärenden. 
 

5. Kommande aktiviteter (vissa punkter kvarstår sen tidigare protokoll)  
• Planeringsmöte, Norra berget 9.5, planering av en rovdjursdag till hösten  



 
 

• Fågelexkursion tillsammans med Birdlife – Anneli håller kontakten med 
Birdlife och meddelar tidpunkt, slutet av maj. Lisbeth ombeds lägga ut 
Birdlifes program på Naturskyddsföreningens hemsida.  

• Fågelexkursion, Selånger - Anneli bestämmer lämplig tidpunkt  
• Blomstervandring i Roggafors – Lena bestämmer tid och plats.  
• Utflykt till Östersund, Floran i Jämtland, 27.6, Botaniska föreningen, 

exkursion för att bl a titta på Brunkullan 
• Snokledarträff – Amanda kommer gärna till en träffa med presumtiva 

snokledare för att därefter inbjuda till en träff med barn och föräldrar. 
 
6. Remisser 

• ”Bearbetningskonstruktion i Järkvissle”, Svar senast 12.5 Björn tar hand 
om remissen tillsammans med Amanda. 

 
7. Kamerala frågor 
Se Birgers mail: utskickad balans- och resultaträkning. 
För närvarande mest hyror på utgiftssidan. 
Diskussion kring rikskansliets förslag om att förändra grundbidraget. Läs vidare 
nedan!  
 
Vid riksstämman i Västerås 2023 fick riksstyrelsen i uppdrag “att fördela medel så 
att arbete i kretsar och länsförbund stimuleras och att ansamling av ekonomiska 
medel undviks”, samt ”att under 2024 samverka kring beräkningsgrunder och 
fördelningsprinciper samt diskutera förutsättningar för att ekonomin inte ska vara 
ett hinder för regional och lokal verksamhet”. 
 
Under 2024 tillsattes en samarbetsgrupp med representanter från kretsar, 
länsförbund och riksföreningen som fick i uppgift att ge förslag på 
beräkningsgrunder och fördelningsprinciper. I oktober 2024 lämnade gruppen sin 
slutrapport till styrelsen. Ett av förslagen i rapporten syftar till att säkerställa att 
medel som delas ut kommer till användning och inte samlas på hög. 
 
Samarbetsgruppen har föreslagit att en behovsprövning ska tillämpas vid 
utbetalning av grundbidrag. Den har lämnat ett konkret förslag på hur en sådan 
skulle utformas. En sådan reform får konsekvenser för vilka uppgifter från 
redovisningen som kretsar och länsförbund ska lämna till rikskansliet och den får 
också konsekvenser för föreningarnas ekonomi. Av dessa skäl finns det anledning 
att noga diskutera dessa konsekvenser inför utformningen av en behovsprövning, 
och vilka undantag som eventuellt behövs. Därför vill riksstyrelsen bjuda in till 
ett digitalt möte med kretsars och länsförbunds kassörer och ordförande. 
 
Tisdagen den 13 maj kl 18.00  
Länk till mötet hittar du här! 
 
Vid mötet kommer en presentation av den föreslagna behovsprövningen att ges 
och det kommer att finnas möjlighet att ställa frågor och avge kommentarer. Vi 
föreslår att ni förbereder er genom att läsa rapporten som finns i länk här. 



 
 

 
Innan någon behovsprövning införs kommer riksstyrelsen att be riksstämman 
2025 att ta ställning till behovsprövning på ett övergripande plan, utan att 
bestämma i detalj hur det ska genomföras. 

 
 

8. Länsstämman 
Sundsvalls-Ånges ombud till länsstämman är Björn, Ulla och Birger  

 
9. Riksstämman 
Sundsvalls-Ånges ombud till riksstämman är Ingrid och ev Björn. Om Björn inte 
åker med lämnas ombudsplatsen till länsförbundet. 
Torsdag 15.5 kl 19-20.30 och mån 19.5 kl 19-19.30 erbjuds digitala träffar för vår 
region där motioner och propositioner kommer att diskuteras. 
Stämmohandlingarna finns på Naturskyddsföreningens hemsida.  
 
10. Övrigt 

• Profilmaterial 
Vi kommer att beställa profilmaterial inkl klädesplagg. Lena botaniserar på 
Naturskyddsföreningens hemsida kring vad vi bör beställa. 

• Fältbiologerna - inget samarbete för närvarande. Maria Danvid kommer 
ev att hålla en kurs tillsammans med Fältbiologerna. Kallelse till våra 
styrelsemöten skickas fortsättningsvis även till dem. 

• Nationaldagen – Vi har fått en plats på torget för att i samarbete med 
andra organisationer göra marknadsföring. Björn skickar info och beställer 
kampanj- och profilmaterial. 

• Kommande styrelsemöten: 4.6 i Roggafors kl 16.30 Samåkning! 
 
11. Mötets avslutande 

      Björn avslutade mötet och tackade för engagemang och bra diskussioner.  
 
 
Sundsvall dag som ovan 
 
 
 
 
Ingrid Wallin, sekreterare  Justeras 
 
 
 
    Björn Abelsson 

 
 

 
 

 
 


